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Hanna Sztuka na portalu polskiearaby.com ma swój blog. OpublikowaÅ‚a na nim ostatnio artykuÅ‚
&bdquo;OkrÄ™t flagowy tonie! SOS dla MichaÅ‚owa&rdquo;. Tekst jest atakiem na obecnÄ… p.o.
prezesa stadniny, MonikÄ™ SÅ‚owik i poÅ›rednio na KOWR, który zdaniem pani Sztuki niczym
orkiestra na Titanicu gra w najlepsze i nie reaguje na nieprawidÅ‚owoÅ›ci, które zdaniem autorki nie
miaÅ‚y miejsca, gdy Maciej Grzechnik i ona kierowali stadninÄ….PozostajÄ…c przy
marynistycznych analogiach autorki bloga: stadnina w MichaÅ‚owie istotnie byÅ‚a dumÄ… i
&bdquo;flagowym okrÄ™tem&rdquo; ANR. KÅ‚opoty siÄ™ zaczÄ™Å‚y, gdy z mostka kapitaÅ„skiego
zrzucono w lutym 2016 roku dotychczasowego doÅ›wiadczonego dowódcÄ™ Jerzego BiaÅ‚oboka,
a na jego miejsce powoÅ‚ano AnnÄ™ DurmaÅ‚Ä™, której doÅ›wiadczenie ograniczaÅ‚o siÄ™ do
sterowania Å¼aglówkÄ…. Ta jednak rozsÄ…dnie koÅ‚o sterownicze oddawaÅ‚a pierwszym oficerom
i statek jakoÅ› dryfowaÅ‚. Dramat nastÄ…piÅ‚, gdy jesieniÄ… 2016 roku statek flagowy
&bdquo;MichaÅ‚ów&rdquo; zostaÅ‚ trafiony przez dwie torpedy o nazwach Maciej Grzechnik i Hanna
Sztuka &ndash; wówczas zaczÄ…Å‚ nabieraÄ‡ wody. Obecnie niestety daleko mu do dawnej
Å›wietnoÅ›ci &ndash; p.o. kapitana Monika SÅ‚owik kieruje statkiem jak umie najlepiej i stara siÄ™
naprawiaÄ‡ skutki zÅ‚ych rzÄ…dów poprzedników. OkrÄ™t nadal przecieka, choÄ‡ Å‚ata siÄ™
dziury, a zaÅ‚oga, zwÅ‚aszcza ta pamiÄ™tajÄ…ca czasy Å›wietnoÅ›ci, kubÅ‚ami wylewa wodÄ™.
Mam nadziejÄ™, Å¼e szansa, iÅ¼ statek nie pójdzie na dno, wzrosÅ‚a. Portal polskiearaby.com
redagowany przez MonikÄ™ Luft nie dopuszcza dyskusji - Komentowanie jest zamkniÄ™te
 &ndash; taki komunikat widnieje pod tekstem. Informacje w artykule pani Sztuki sÄ…
zmanipulowane i czÄ™sto nieprawdziwe. WymagajÄ… riposty, ale póki co, fakty.

Maciej Grzechnik zostaÅ‚ prezesem stadniny 5 paÅºdziernika 2016 roku i jeszcze w paÅºdzierniku
zatrudniÅ‚  na stanowisku dyrektora HannÄ™ SztukÄ™. ZostaÅ‚ odwoÅ‚any w sierpniu 2018 roku po
nieudanej aukcji Pride of Poland, za którÄ… odpowiadaÅ‚. Jego miejsce zajÄ™Å‚a powoÅ‚ana przez
KOWR p.o. prezesa Monika SÅ‚owik. ZwolniÅ‚a dyscyplinarnie HannÄ™ SztukÄ™ za nieuczciwoÅ›ci
(miÄ™dzy innymi za utrzymywanie w stadninie swoich prywatnych koni bez umów i opÅ‚at). Hanna
Szuka przez dÅ‚ugi czas odmawiaÅ‚a oddania sÅ‚uÅ¼bowego telefonu i kluczyków do
sÅ‚uÅ¼bowego samochodu. Nadal odmawia wyprowadzenia siÄ™ z duÅ¼ego sÅ‚uÅ¼bowego
mieszkania w gÅ‚ównym budynku stadniny, o czym bÄ™dzie teÅ¼ mowa poniÅ¼ej. Gospodarstwo
takie jak stadnina koni, która oprócz  hodowli koni prowadzi duÅ¼e stado bydÅ‚a mlecznego oraz
produkcjÄ™ roÅ›linnÄ…, z opóÅºnieniem reaguje tak na dobre jak i na zÅ‚e decyzje. NastÄ™pcy
Jerzego BiaÅ‚oboka mogli korzystaÄ‡ ze Å›wietnego stanu finansów, zasobów stada koni, dobrze
ustawionej produkcji roÅ›linnej i doskonale funkcjonujÄ…cych obór w MichaÅ‚owie i Lubczy. Pani
SÅ‚owik ma sytuacjÄ™ odwrotnÄ… &ndash; musi zmagaÄ‡ siÄ™ ze skutkami zÅ‚ych decyzji oraz
zaniedbaÅ„ swoich poprzedników, prowadzÄ…c stadninÄ™ i wielkie gospodarstwo rolne. Jest to
trudne i na pewno stanowi dla niej olbrzymie wyzwanie - istotnie zapewne najwiÄ™ksze w jej
dotychczasowej karierze zawodowej.   ArtykuÅ‚ Hanny Sztuki zawiera wiele informacji bÄ…dÅº
nieprawdziwych, bÄ…dÅº zmanipulowanych przez niedopowiedzenia. Tak wiÄ™c punkt po punkcie:
  1. najpierw powstaÅ‚a maÅ‚a dziura w postaci wywrócenia wszystkich dotychczasowych
kontraktów, co doprowadziÅ‚o do wycofania siÄ™ klientów z zakupionych na aukcji koni.
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Potem nastÄ…piÅ‚y trzy nieudane przetargi i wreszcie III Winter Sale z wynikiem 5-krotnie
niÅ¼szym niÅ¼ w roku poprzednim.  PromocjÄ™ aukcji 2018 i przyciÄ…gniÄ™cie klientów
powierzono Simone Leo, wÅ‚oskiemu handlarzowi koni, z którym duet Grzechnik - Sztuka
zaczÄ…Å‚ wspóÅ‚pracÄ™ co najmniej od wiosny 2017 (juÅ¼ towarzyszyÅ‚ im na pokazie w
Radomiu). Za tÄ™ pracÄ™ Simone Leo zainkasowaÅ‚ w roku 2017 ponad 265 tys. zÅ‚otych, a w
2018 niemal 100 tys. zÅ‚otych.    Na aukcji gÅ‚ównej w 2018 roku MichaÅ‚ów sprzedaÅ‚ 3 klacze
&ndash; FoggitÄ™ za 56 tys. euro, ParmanÄ™ za 180 tys. i ElberÄ™ za 52 tys. Tych ostatnich
dwóch klaczy nie odebrali nabywcy. Istotnie, po dymisji prezesa Grzechnika &bdquo;wywrócono
kontrakt&rdquo;, tyle Å¼e tajny, który przewidywaÅ‚ bezpÅ‚atnÄ… dzierÅ¼awÄ™ Wildony jako
dodatek do zakupów. Ta tajna czÄ™Å›Ä‡ nie zostaÅ‚a zrealizowana, kupcy wycofali siÄ™ i obu
klaczy nie odebrali. Nie sÄ…dzÄ™, by finalnie byÅ‚a to strata dla MichaÅ‚owa. Wildona ostatecznie
poszÅ‚a w tym roku w dzierÅ¼awÄ™, ale juÅ¼ nie za darmo.  JeÅ›li chodzi o III Winter Sale, to
rzeczywiÅ›cie dochód z niej byÅ‚ duÅ¼o mniejszy. Powód byÅ‚ gÅ‚ównie taki, Å¼e sÅ‚usznie nie
wystawiono na niej aÅ¼ tylu koni tej klasy, co w poprzednim roku. Ta sama uwaga dotyczy
przetargów. W roku 2017 stadnina pozbyÅ‚a siÄ™ bowiem doskonaÅ‚ych klaczy, przewaÅ¼nie
mÅ‚odych. Wiele koni wystawionych na II Winter Sale byÅ‚o koÅ„mi klasy Pride of Poland, zaÅ›
niektóre dla dobra hodowli w ogóle w tym momencie nie powinny byÅ‚y iÅ›Ä‡ na sprzedaÅ¼. JeÅ›li
porównaÄ‡ dochód z aukcji z klasÄ… sprzedanych koni, to w opinii fachowców per saldo II Winter
Sale byÅ‚a dla stadniny stratÄ… i to znaczÄ…cÄ…, choÄ‡ trudno wymiernÄ….  2. KOWR-owska
orkiestra gra w najlepsze i przy stracie 1mln 300 tys. zÅ‚ udziela Monice SÅ‚owik
absolutorium&hellip; Monika SÅ‚owik objÄ™Å‚a stadninÄ™ z koÅ„cem sierpnia  &ndash; istotnie
uzyskaÅ‚a absolutorium, w przeciwieÅ„stwie do Macieja Grzechnika, który za swoje prezesowanie
przez 3/4 roku 2018 do tej pory takiego absolutorium nie uzyskaÅ‚. Chyba nie bez powodu...WidaÄ‡
KOWR uznaÅ‚, Å¼e to nie Monika SÅ‚owik, a przede wszystkim Maciej Grzechnik jest
odpowiedzialny za sytuacjÄ™ stadniny na koniec 2018 roku.Pani Sztuka zarzuca obecnemu
kierownictwu stadniny, Å¼e tylko kreatywna ksiÄ™gowoÅ›Ä‡ pozwoliÅ‚a zmniejszyÄ‡ tÄ™
ogromnÄ… stratÄ™, do której Pani SÅ‚owik doprowadziÅ‚a MichaÅ‚ów, o 500 tys. zÅ‚. Zasady
prowadzenia ksiÄ™gowoÅ›ci w stadninie nie ulegÅ‚y zmianie i o Å¼adnej 
&bdquo;kreatywnoÅ›ci&rdquo; nie ma mowy &ndash; to sÄ… insynuacje. Sprawozdanie finansowe
stadniny za 2018 rok jest juÅ¼ dostÄ™pne pod adresem https://ekrs.ms.gov.pl/rdf/pd/search_df,
przy czym numer KRS MichaÅ‚owa to  31029.  JeÅ¼eli mówimy o finansach, to Hanna Sztuka
chwali prezesa Macieja Grzechnika piszÄ…c:MichaÅ‚ów ma sporÄ… rezerwÄ™, którÄ…
stworzyÅ‚ jeszcze dyr. Ignacy Jaworowski. SkrzÄ™tnie dbaÅ‚ o niÄ… Jerzy BiaÅ‚obok, a
Maciej Grzechnik teÅ¼ doÅ‚oÅ¼yÅ‚ do tej kupki co nieco. OtóÅ¼ z bilansu za rok 2017 i
sprawozdania za III kw. 2018 roku wynika, Å¼e nie doÅ‚oÅ¼yÅ‚ nic. 3. Tym, co siÄ™ dzieje w
spóÅ‚ce, zaniepokojeni sÄ… jej pracownicy, którzy &ndash; co prawda anonimowo &ndash;
ale poinformowali nadzór (czyli KOWR - przypis aut.) o tym, Å¼e dzieje siÄ™ coÅ› niedobrego.
  No cóÅ¼, anonim to anonim, choÄ‡ w stadninie wszyscy siÄ™ domyÅ›lajÄ…, kto za nim stoi.
WaÅ¼ne jest to, Å¼e w odpowiedzi na niego pracownicy stadniny, podpisujÄ…c siÄ™ imieniem i
nazwiskiem w liÅ›cie do KOWR zdementowali zawarte w nim tezy.WróÄ‡my do tekstu pani Sztuki.  4
. W stadninie nie ma juÅ¼ sÅ‚omy ani siana, a bÄ™dzie jeszcze gorzej, gdyÅ¼ Å‚Ä…ki
stojÄ… niekoszone &ndash; trawy oczywiÅ›cie przekwitÅ‚y i wartoÅ›Ä‡ takiego siana zbliÅ¼y
siÄ™ wkrótce do sÅ‚omy. Pierwszy pokos lucerny zostaÅ‚ zebrany dopiero w czerwcu (a nie
w maju, jak zwykle).   Za niedostatki sÅ‚omy i siana wiosnÄ… odpowiada ekipa, która powinna
byÅ‚a zgromadziÄ‡ zapasy ze zbiorów w 2018 roku, czyli Maciej Grzechnik i Hanna Sztuka. JeÅ›li
chodzi o tegoroczne zbiory, to stadnina zebraÅ‚a piÄ™kne siano z pastwisk, natomiast niÅ¼ej
poÅ‚oÅ¼one Å‚Ä…ki na Krzywiu i nad NidÄ… nie byÅ‚y skoszone, gdy pani Sztuka pisaÅ‚a swój
tekst, bo po obfitych majowych opadach staÅ‚a na nich woda i Å¼adnÄ… kosiarkÄ… wjechaÄ‡
siÄ™ nie daÅ‚o. Podobnie lucerna &ndash; zostaÅ‚a skoszona kiedy tylko daÅ‚o siÄ™ wjechaÄ‡ na
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pole. Decyzja o póÅºniejszym zbiorze zostaÅ‚a podjÄ™ta z rozmysÅ‚em - lucernÄ™ naleÅ¼aÅ‚o
zebraÄ‡, nie zmarnowaÄ‡. MichaÅ‚ów od dawna ma tego samego kierownika gospodarstwa
rolnego, który przez wiele lat pracowaÅ‚ jeszcze z Jerzym BiaÅ‚obokiem i doskonale wie, kiedy
naleÅ¼y zebraÄ‡ plon.   5. Armagedon w oborze w Lubczy (HF) &ndash; produkcja spadÅ‚a z
11 200 do poniÅ¼ej 10 tys. kg mleka.  Troska pani Sztuki o oborÄ™ w Lubczy zapewne
zdziwiÅ‚aby jej pracowników, bo wedÅ‚ug ich relacji bywaÅ‚a ona tam sporadycznie. Tendencja
spadkowa w produkcji mleka byÅ‚a juÅ¼ widoczna w 2017 roku, a w 2018 roku siÄ™ pogÅ‚Ä™biÅ‚a.
WedÅ‚ug dokÅ‚adnej analizy do 31 sierpnia 2018 roku spadek na 1 sztuce wynosiÅ‚ juÅ¼ okoÅ‚o
800 litrów, a wiÄ™c udziaÅ‚ Hanny Sztuki w &bdquo;armagedonie&rdquo; w oborze w Lubczy jest
znaczny. 6. Masowe upadki cielÄ…t w oborze krów Jersey pewnie nikogo nie wzruszÄ….  W
roku 2017 padÅ‚y 22 cielÄ™ta, w roku 2018 juÅ¼ 46, przy czym 26 do 31 sierpnia, zaÅ› w roku 
2019 dotychczas padÅ‚o 16 cielÄ…t. NadmieniÄ‡ trzeba, Å¼e do czasu, gdy w stadninie lekarzem
weterynarii byÅ‚ Bartosz KozÅ‚owski (do grudnia 2017), bydÅ‚o podlegaÅ‚o szczepieniom
ochronnym, cielÄ™ta takÅ¼e. Po jego odejÅ›ciu szczepieÅ„ zaniechano w obu oborach &ndash;
krowy i jaÅ‚ówki przed wycieleniem nie zostaÅ‚y zaszczepione. W roku 2019  do szczepieÅ„
ochronnych powrócono tak w MichaÅ‚owie, jak i w Lubczy.  WpÅ‚ywu szczepieÅ„ na odpornoÅ›Ä‡
cielÄ…t na choroby tÅ‚umaczyÄ‡ nie trzeba i przytoczone powyÅ¼ej liczby to ilustrujÄ….
NajwiÄ™ksza Å›miertelnoÅ›Ä‡ wÅ›ród cielÄ…t wystÄ™puje, gdy sÄ… one malutkie, moÅ¼na
wiÄ™c mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e liczba 16 juÅ¼ znacznie nie wzroÅ›nie. Jak wiÄ™c widaÄ‡, jeÅ›li
liczby przeczÄ… tezom pani Sztuki, to tym gorzej dla liczb. 7. masowe upadki ÅºrebiÄ…t i
mÅ‚odych koni juÅ¼ prÄ™dzej....Klaczka klienta z zagranicy, która zÅ‚amaÅ‚a przy
wypuszczaniu na pastwisko dwie przednie nogi, nikogo z KOWR specjalnie nie
zainteresowaÅ‚a. Ale wczoraj (11.06) zdarzyÅ‚o siÄ™ coÅ›, co sprawiÅ‚o, Å¼e przerwaÅ‚am
milczenie. Dwutygodniowa klaczka od Witonii po Morionie, wypuszczona na caÅ‚y dzieÅ„ ze
stadem na pastwisko, padÅ‚a na udar sÅ‚oneczny&hellip; padÅ‚o kolejne ÅºrebiÄ™, tym
razem od Emily.  Po odejÅ›ciu Bartosza KozÅ‚owskiego w grudniu 2017 roku lekarzem
&bdquo;pierwszego kontaktu&rdquo; z nominacji pani Sztuki zostaÅ‚a Anna Winiecka &ndash;
wprawdzie absolwentka weterynarii, ale bez Å¼adnego doÅ›wiadczenia w leczeniu koni i bydÅ‚a.
CzÅ‚onkowie zaÅ‚ogi  stajni wypowiadajÄ… siÄ™ niezwykle krytycznie o jej kompetencjach.
Podobnie jak w przypadku bydÅ‚a odstÄ…piono od szczepieÅ„ prewencyjnych koni, które obecnie
przywrócono.  Klaczka zakupiona przez klienta z WÅ‚och rzeczywiÅ›cie ulegÅ‚a wypadkowi i trzeba
byÅ‚o jÄ… uÅ›piÄ‡. Nie znam okolicznoÅ›ci tego nieszczÄ™snego zdarzenia. Niestety, wypadki
siÄ™ zdarzajÄ… i bywa, Å¼e sÄ… zÅ‚ym zrzÄ…dzeniem losu i trudno doszukaÄ‡ siÄ™ czyjejÅ›
winy czy zaniedbania. Ale bywa teÅ¼ inaczej &ndash; czy mam przypomnieÄ‡ pani Sztuce, jak jej
pies w jej obecnoÅ›ci zagoniÅ‚ na Å›mierÄ‡ starego Wachlarza, gdy ten zaÅ¼ywaÅ‚ ruchu przed
stajniÄ…?  WracajÄ…c do upadków ÅºrebiÄ…t. Za czasów rzÄ…dów pani Sztuki w 2017 roku
padÅ‚y 3 Åºrebaki (to czas, gdy koniuszym jeszcze byÅ‚a Krystyna Podlejska,  lekarzem Bartosz
KozÅ‚owski, a zootechniczkÄ… do jesieni 2017 Magdalena Helak-KulczyÅ„ska), a w 2018 padÅ‚o
6 Åºrebaków. W grudniu 2018 roku padÅ‚ ogierek Wierch i tarantowaty ogierek Bielik &ndash;  w obu
przypadkach przyczynÄ… byÅ‚a niewydolnoÅ›Ä‡ oddechowa spowodowana nieskutecznie
leczonÄ… rodokokozÄ…, na którÄ… ÅºrebiÄ™ta zapadÅ‚y latem przy upalnej pogodzie. Sekcja
wykazaÅ‚a rozlegÅ‚e zwÅ‚óknienia i ropnie w pÅ‚ucach. Tak wiÄ™c te dwa upadki, choÄ‡
wydarzyÅ‚y siÄ™ juÅ¼ po odejÅ›ciu pani Sztuki, w pewnej mierze obciÄ…Å¼ajÄ… jej konto.
Klaczka (trzy, a nie dwutygodniowa) od Witonii nie padÅ‚a na udar cieplny, tylko - jak wykazaÅ‚a
sekcja zwÅ‚ok - na ostrÄ… póÅºnÄ… kulawkÄ™, czyli rodzaj ÅºrebiÄ™cej sepsy. Ogierek od Emily
jest ofiarÄ… rodokokozy. Upalna pogoda nie sprzyja leczeniu, dodatkowo osÅ‚abiajÄ…c Åºrebaki,
ale to nie udar cieplny byÅ‚ przyczynÄ… obu ostatnich upadków, które tak zbulwersowaÅ‚y HannÄ™
SztukÄ™.  8. Sprawa mieszkania sÅ‚uÅ¼bowego - jest standardem, Å¼e pracownik  opuszcza
mieszkanie sÅ‚uÅ¼bowe po ustaniu stosunku pracy, zwÅ‚aszcza gdy pracowaÅ‚ doÅ›Ä‡ krótko.
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Tymczasem pani Sztuka nie chce siÄ™ wyprowadziÄ‡ z zajmowanego przez siebie mieszkania.
Stadnina  z tego powodu wystÄ…piÅ‚a przeciwko niej do sÄ…du i z eksmisjÄ… czeka na 
rozstrzygniÄ™cie sprawy.  Na koniec uwaga nie merytoryczna &ndash; sposób, w jaki Hanna Sztuka
pisze o swojej nastÄ™pczyni, jest poniÅ¼ej wszelkich standardów. To zarzucanie kÅ‚amstwa, gdy
samemu bez mrugniÄ™cia okiem manipuluje siÄ™ faktami, te porównania do syna doroÅ¼karza....
Monika SÅ‚owik ma zootechniczne wyksztaÅ‚cenie, w odróÅ¼nieniu od autorki bloga, i caÅ‚e swoje
Å¼ycie zawodowe byÅ‚a zwiÄ…zana z koÅ„mi. To prawda, Å¼e nie z ich hodowlÄ…, a w
szczególnoÅ›ci nie z hodowlÄ… koni arabskich i zapewne prowadzenie aÅ¼ tak duÅ¼ego
gospodarstwa rolnego, jak michaÅ‚owskie, jest dla niej nowym i trudnym wyzwaniem. Nie chodzi o
to, Å¼e nie moÅ¼na krytykowaÄ‡ jej decyzji, ale tekst pani Sztuki, ze wszystkimi jego
manipulacjami, jest haniebny.  A tak na marginesie zastanawiam siÄ™, co jest dla losów hodowli
bezpieczniejsze &ndash; czy osoba, która mówi, Å¼e siÄ™ uczy hodowli i decyzje hodowlane
powierza osobom od siebie bardziej kompetentnym, czy ktoÅ›, kto hodowlÄ… siÄ™ zajmowaÅ‚
przez wiele lat, Å¼adnych znaczÄ…cych sukcesów na tym polu nie odniósÅ‚, ale za to arogancko
jest przekonany o swojej nieomylnoÅ›ci. Bilans dwuletniej pracy hodowlanej pani Sztuki w
MichaÅ‚owie uwzglÄ™dniajÄ…cy decyzje sprzedaÅ¼ne i jakoÅ›Ä‡ przychówku, to temat na
oddzielny tekst - moÅ¼e ktoÅ› siÄ™ tego podejmie. Przez znawców ten bilans jest oceniany
negatywnie. Hanna Sztuka oczywiÅ›cie jest przeciwnego zdania. I jeszcze jedno &ndash; a propos
troski pani Sztuki o finanse MichaÅ‚owa &ndash; trzeba pamiÄ™taÄ‡, Å¼e kiepska Å›rednia
jakoÅ›Ä‡ przychówku jej hodowli z 2018 i 2019 roku, to teÅ¼ strata finansowa dla stadniny.
OddzielnÄ… kwestiÄ… sÄ… niejasnoÅ›ci zwiÄ…zane z dzierÅ¼awami i sprzedaÅ¼ami
michaÅ‚owskich koni za czasów prezesury Macieja Grzechnika i dyrektorowania Hanny Sztuki
&ndash; miejmy nadziejÄ™, Å¼e doczekamy ich ostatecznego wyjaÅ›nienia.  I jeszcze jedna
uwaga: wÅ‚aÅ›cicielka i redaktorka portalu, czyli Monika Luft, nie dopuszczajÄ…c  polemiki pod
zamieszczanymi na nim tekstami, ponosi szczególnÄ… odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za ich rzetelnoÅ›Ä‡.
Omawiany tekst autorstwa Hanny Sztuki nie jest jedynym w ostatnich latach, którego rzetelnoÅ›Ä‡
jest na poziomie &bdquo;Trybuny Ludu&rdquo; z czasów sÅ‚usznie minionych. Agnieszka
Bojanowska                                                                                                                                          
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